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Városházi Hírek
Tájékoztatás

Az előzetes figyelem felhívás és több 
üveg hulladékgyűjtő konténer visszahí-
vása sem javított a városban a szelektív 
szemétgyűjtési morálon, ezért a Hajdú 
utcai konténer is megszüntetésre kerül. 

Mint arról már korábban tájékoztat-
tuk a lakosságot, ha nem sikerül ren-
deltetésszerűen használni a kihelyezett 
konténereket, a város vezetése kénytelen 
megszüntetni a gyűjtőszigeteket, mert 
az üzemeltető csak a szelektíven gyűjtött 
üveg hulladékot szállítja el.

Polgármesteri Hivatal

Rágcsálóirtás 

Tavasszal a Nagyváradi és az Arany 
János utca közötti területen jelentős 
mennyiségű szemét került összeszedés-
re, a közmunkaprogram és a TeSzedd 
akció keretén belül. A szemét között élő 
rágcsálók (patkányok), így új életteret 
kerestek maguknak, bosszúságot okoz-
va ezzel a lakosságnak. 

Az önkormányzat szakembereket kért 
fel a terület felmérésére és a probléma 
megszüntetésére. 2015. augusztus 31-
én, 150 darab rágcsálóirtó doboz került 
kihelyezésre, valamint ezzel egy időben 
a lyuk és járatkezelést is elvégezték. A 
kihelyezéstől számított tizedik napon, 
visszaellenőrzésre kerül sor, melyen a 
hiányzó irtószert pótolják, az elhullott 
állatokat pedig begyűjtik. 

Polgármesteri Hivatal

NYÁRI GYERMEKÉTKEZTETÉS
A város vezetése fontosnak tartja, hogy a nehezebb körülmények között élő polgá-

ri gyermekek családjait nyári gyermekétkeztetéssel segítse.
Önkormányzatunk idén újra részt vett a nyári szociális gyermekétkeztetésben. Az 

Emberi Erőforrások Minisztériuma által kiírt pályázaton 640 gyermek étkeztetésé-
re pályáztunk, melyet három turnusban, az óvoda konyháján valósítottunk meg. A 
programhoz a minisztérium nyújtott támogatást 3.800.000. - forint összegben. A 
családok higiénikus, egyszer használatos ételhordóban kapták meg mindennap a 
friss ebédet. 

Az ebédhez a zöldségfélék alapanyagát a mezőgazdasági startmunka programban 
megtermelt termékek szolgáltatták. A várakozást megkönnyítette a gyermekjóléti 
szolgálat munkatársainak segítsége, míg az óvodai konyha dolgozói a finom ebéddel 
kiszolgálták a családokat.

A szülők köszönettel fogadták a segítséget, megfogalmazásuk szerint nagyon nagy 
segítség volt ez számukra, megkönnyítette a gyermekek nyári élelmezését.

Polgármesteri Hivatal

Személyi változások a nemzetiségi 
önkormányzatnál

Balogh Gusztáv augusztusban lemondott a az elnöki és képviselői tisztjéről a Polgári 
Roma Nemzetiségi Önkormányzatnál. A megüresedett képviselői posztot, a tavalyi 
választáson a második legtöbb mandátumot (54) szerzett Jónás Attila tölti be a jövő-
ben. Az elnöki posztra Szitai István került. Az elnök-helyettes Bari László lemondása 
után, helyére Rácz Gyulát választották meg.

Eredményes, jó munkát kívánunk! 
Balatoni Réka

Polgár Város Önkormányzatának Lapja
Megjelenik havonta 3.100 pld-ban, minden hónap 10. napján.

Lapzárta: minden hónap 1-jén.
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Meg nem rendelt fotókat, kéziratokat nem őrzünk meg és nem küldünk vissza! Az újságban megjelenő hirdetések tartalmáért a szerkesztőség felelősséget nem vállal. Az újság fejléce, 
grafikai megjelenése a szerkesztőség szellemi terméke, tulajdona, mindennemű felhasználása csak a szerkesztőség előzetes írásos hozzájárulása esetén lehetséges!

Salánki József ebesi lakos, augusztus közepén a Debrecen-Miskolc között közlekedő 
autóbuszon utazott, s hazaérve vette észre, hogy elveszett a nagy értékű mobiltele-
fonja. Amikor a felesége készülékéről a saját számát hívta, egy polgári lakos, Suhajda 
Lászlóné, vette fel a telefont. Judit Debrecenben szállt fel ugyanarra a buszra, melyen 
előzőleg az ebesi utas telefonja maradt. Mikor József elutazott a készülékéért, beszélge-
tésükből kiderült, hogy a hölgy vöröskeresztes aktivista is. “ Még most is meg vagyok 
hatva, mert a mai világban kevés ilyen ember van” - írta a Hajdú-Bihari Naplónak az 
ebesi lakos.

forrás: HBN

A becsületes megtaláló
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Utazott, tanult és játszott 29 hal-
mozottan hátrányos helyzetű gyer-
mek, akik a Magyar Vöröskereszt 
Hajdúnánás Területi Szervezetével 
kirándultak.

Mit is jelent a nyári élmény:
Örömet, ingereket, tapasztalatot, 

melyek fejlesztik képességeiket, a kész-
ségeiket és folyamatosan tanulnak 
általuk a gyerekek. Hogy ne maradja-
nak ki ebből az élményből, a Magyar 
Vöröskereszt Hajdúnánás Területi 
Szervezete kirándulást szervezett a 
környező városokban, településeken, 
nehéz körülmények között élő fiataloknak 
a nyíregyházi vadasparkban. Augusztus 
3-án indult a 29 gyermek, 5 vöröskeresztes 
munkatárs, önkéntes kísérőivel. Először a 
vadasparkot járták be, különleges állatok, 

Befejeződött az Új Széchenyi Terv, Társa-
dalmi Megújulás Operatív Program kereté-
ben meghirdetett pályázaton a PÉTEGISZ 
NONPROFIT ZRT. és konzorciumi partne-
rei Polgár Város Önkormányzata, Görbe-
háza Község Önkormányzata 124.253.617.- 
Ft vissza nem térítendő támogatást nyert 
az „Egészségre nevelő és szemléletformáló 
életmódprogramok a kistérségekben” „Ér-
ted ?! Velünk! című projekt megvalósítása. 
A program átfogó, hosszú távú célja a térsé-
gi lakosság egészségi állapotának javítása, a 
szív-érrendszeri, daganatos megbetegedé-
sek csökkentése. Az „Érted ?! Velünk! prog-
ram keretében a PÉTEGISZ Nonprofit Zrt. 
által létrehozott az Egészségfejlesztési Iroda 
tevékenységei körébe tartozott életmódvál-
tó programok, klubok, motiváló progra-
mok koordinálása. Szűrések, Egészségügyi 
Roadshow-ok, Falunapok, Egészségnapok 

megszervezése, lebonyolí-
tása, a kliensekkel, egész-
ségügyi szolgáltatókkal, 
önkormányzatokkal, já-
rással, civil szervezetekkel 
való kapcsolattartás. 

 A projekt során külön-
böző egészségfejlesztő tevé-
kenységek valósultak meg, 
pozitívan befolyásolva a la-
kosság egészségtudatossá-
gát. A rendezvények során 
több mint 7000 személyt 
sikerült bevonni a progra-

mokba. Ezen belül az egészségnevelési célú 
programokban résztvevő időskorúak szá-
ma mintegy 1800 fő, a laborvizsgálatokon 
átesett kliensek 2145 fő. Az életmódváltó 
klubok, mint a cukorbetegeknek és hozzá-
tartozóiknak szóló „Cukor nélkül édesen” 
klub foglalkozásai, a szív és érrendszeri be-
tegek és hozzátartozóik részére „Ritmus” 
klub rendezvényei, a szenvedélybetegséggel 
küzdőknek és családtagjaiknak szóló „Krí-
zis” klub, valamint az „Életmód - Sport” 
klub foglalkozásai 144 alkalommal kerül-
tek megszervezésre. Az intézmény alapvető 
tevékenysége mellett a pályázati program 
segítségével tudta a térség lakosságát még 
hatékonyabban elérni. A programsorozat 
rendezvényeivel, szűréseivel, klubfoglalko-
zásaival, prevenciós tevékenységével kíván-
ta felhívni az itt lakók figyelmét az egész-
ségesebb életvitelre, a mozgás szerepének 

fontosságára, az egészségtudatosabb táp-
lálkozásra, a mentális egészség javítására, 
a dohányzás és alkoholfogyasztás vissza-
szorítására. Az önkormányzat a jövőben is 
minden szinten segíti a hasonló programok-
ban való részvételt, valamint a járóbeteg 
szakellátó színvonalas, a lakosság érdeké-
ben folytatott tevékenységét- tájékoztatott 
Tóth József Polgár Város Polgármestere. 
A program egyik legnagyobb erénye, hogy 
az emberek egészsége érdekében a rendelő 
jön a pacienshez, nem a beteg a rendelőhöz, 
ezáltal könnyedebb, lazább helyzetekben is 
megtörténhettek a vizsgálatok, szűrések. A 
nagyszámú résztvevőkkel és kellemes han-
gulatban zajló események megrendezését 
Görbeháza a jövőben is támogatja- mond-
ta Balázs Nóra a település alpolgármestere. 
A csoportos, közösségi egészségfejlesztés 
mellett, az egyéni képességek fejlesztésére 
is hangsúlyt kívántunk fektetni. Az konst-
rukció alapvető feladata az egészségügyi 
célú prevenció keretében a térség lakos-
ságának egészségi állapotának javítása, a 
szív-érrendszeri és a daganatos megbete-
gedések számának csökkentése. A projekt 
augusztus végén lezárult, reméljük, hogy a 
lakosság egészségtudatossága és életmódja 
pozitívan alakul a programunk hatására, 
az Egészségfejlesztési Iroda továbbra is a 
térség lakossága egészségfejlesztésének ér-
dekében működik- fűzte hozzá Kiss Ilona a 
Pétegisz ZRT Vezérigazgatója.

növények látványával gazdagon jöttek ki, 
majd délután, Sóstóra látogattak el, és itt 
fagylaltoztak, nagy játszótéren játszottak. 
A Vöröskereszt Polgári Szervezete a Haj-
dúnánási Területi Szervezethez tartozik, 

Értük: Élmény, étel, szeretet
és településünkről is 15 gyermek és 
3 kísérőjük vett részt a kiránduláson, 
ahonnan szép élményekkel tértek 
haza. A kirándulás összes költségét, 
az útiköltséget, a belépőjegyet, az 
étkeztetést a területi vöröskereszt és 
a támogatók adták; önkormányzat-
ok, vállalkozók és a vöröskeresztes 
perselyes gyűjtésében adakozók. A 
Magyar Vöröskereszt Hajdúnánás 
Területi Szervezet ezúton szeretné, 
az önkormányzatok, vállalkozók, tá-
mogatók, vöröskeresztes önkéntesek 
munkáját, segítségét megköszöni, 

akik ezt a programot támogatták és ezáltal 
egy felejthetetlen élményt tudtunk biztosí-
tani a gyerekek számára.

Magyar Vöröskereszt Hajdúnánás 
Területi Szervezete

LEZÁRULT AZ EGÉSZSÉGRE NEVELŐ ÉS SZEMLÉLETFORMÁLÓ 
ÉLETMÓDPROGRAM A POLGÁRI TÉRSÉGBEN
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Polgári Nyári Buliesték

Idén új kezdeményezésként indult a Polgári Nyári Buliesték ren-
dezvénysorozat. A  képviselőtestület által támogatott programokat a 
Főtéren láthatta a város lakossága.

Elsőként a Country-estre került sor júl. 3-án. Western lovasnyergek, 
lasszó, régi kocsikerekek, szalmabálás dekoráció várta a térre érdek-
lődőket. Sokan kockás ingekben, farmerekben, western-kalapokban 
érkeztek. A rendezvényre előzetesen vidám kockás asztalterítőkkel, 
mécsesekkel díszített asztalokat lehetett foglalni, valamint étel-ital 
vásárlására is volt lehetőség, 

Polgári kisiskolások country-táncával indult a program (betaní-
totta: Tóth Istvánné és Létray Judit) majd nyíregyházi, debreceni 
country tánccsoportok színvonalas táncbemutatói következtek.

 Jó hangulatú koncertet adott a tiszaújvárosi Alexa Country-Band, 
zenéjükre egyaránt táncra perdültek mind a táncosok, mind a térre 
kilátogató polgáriak, akiknek az alapvető tánclépéseket a csoportok 
tagjai igyekeztek megtanítani.

 A nyár legmelegebb hónapját, a Polgári Nyári Buliesték következő 
programjával, augusztus 1-én a Rock&Roll est indította. A főtéren 
már délután gyülekeztek az érdeklődők. A gyerekek és felnőttek nagy 
örömére újra városunkban robogott a városnéző kisvonat is. A prog-
ramot a Tisza Dráma és Táncszínház fergeteges táncbemutatója indí-
totta, melynek koreográfiáját készítette és betanította Horváth Renátó 
táncos. Az est fénypontjaként pedig a Mystery Gang Rockabilly Trio 
nagykoncertjét láthatták, hallhatták, táncolhatták végig a bulizni vá-
gyók. A koncert után Retró discóval zárult a rendezvény.

 A kellemes nyáresti rendezvények újszerű és nem utolsó sorban 
díjtalan szórakozási lehetőséget nyújtottak a polgáriaknak. Köszönet 
mindazoknak, akik munkájukkal, támogatásukkal segítették e sike-
res, színvonalas rendezvények létrejöttét !

Balatoni Réka

Szent István Ünnepi Napok
A rendezvénysorozat első programja augusztus 16-án a „Moulin 

Rouge tündöklésének ezer arca” címmel a Tisza Dráma és Tánc-
színház nagyelőadása volt. Látványos díszlettel, gyönyörű ruhák-
kal, fergeteges táncokkal, vidám kabarékkal, musical jelenetekkel 
betekintést nyerhettünk a párizsi éjszaka világába. Az előadást ren-
dezte és szerkesztette Radics Zoltánné drámapedagógus. A tánco-
kat koreografálta és betanította Horváth Renátó táncos.

 A viharos időjárás nem kedvezett az augusztus 18-ra tervezett 
programnak, hiszen a Környezetvédelmi kiállítás, Játszóház még 
megtartható volt a szabadtéren, de a programok további meneté-
ben - a nagy esőzés miatt -  változások történtek. Beliczai Balázs 
humorista előadására az Ady Endre Művelődési Központ színház-
termében került sor.

 A White Ravens együttes koncertje augusztus 21-én este lett meg-
tartva. A népszerű blues-rock számokat játszó banda első alkalom-
mal mutatkozott be városunkban, de bizonyára sokat fogunk még 
hallani róluk, hiszen tagjai polgári fiatalokból állnak : Derzsényi 
Dénes-ének, Juhász Szabolcs-basszusgitár, Sashalmi Krisztián-bil-
lentyű, Suhajda Levente-gitár, Struba Levente-gitár,vokál, Struba 
Olivér-gitár,egyéb hangszerek, Zombori Dénes-dob. A rendezvény 
ideje alatt jótékonysági plüssállat gyűjtést rendeztünk a Debreceni 
Klinika Leukémiás gyermekei számára. Köszönjük Polgár város 
lakosainak és az idelátogatóknak azt a rengeteg plüssjátékot, amit 
felajánlottak.

 Augusztus 19-én folytatódott a csapadékos idő, ezért az ünnepi 
programok az Ady Endre Művelődési Központ színháztermében 
folytatódtak. A hagyományőrző csoportjaink, a Tiszavirág Cite-
razenekar és az Árvácska Népdalkör előadását követően, az Ady 
Endre Művelődési Központ Mazsorett csoportjainak bemutatóját 
láthatták.   Tóth József polgármester ünnepi beszéde és  Dr. Fülöp 
György Tiszaújváros testvérvárosunk alpolgármesterének beszéde 
után következett a kenyérszentelési ceremónia. Maga László római 
katolikus plébános és Czető Norbert református lelkész ünnepi 
beszédeik után megszentelték, megáldották az új kenyeret és a je-
lenlévőket. Az ünnepség záró eleme a Csűrdöngölő Népi Zenekar 
koncertje volt.

A rossz időjárás miatt, elmaradt a Dolly Roll élő koncert és a Retró 
disco, melynek új időpontja 2015. szeptember 25.( péntek) 19 óra. Hely-
szín: Főtér, eső esetén az Ady Endre Művelődési Központ színházterme.

Szeretettel várunk mindenkit!
Ady Endre Művelődési Központ
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Kiállítás testvérvárosunkban
Polgár művészei mutatkoznak be azon a tárlaton, amely Tiszaújvárosban 

a Városi Kiállítóteremben nyílt meg. A településen élő amatőrök alkotásai 
mellett Polgár város történetébe is betekintést kaptak az érdeklődők. Szí-
nes fotógyűjtemény fogadta a látogatókat a kiállítóterembe lépve. 

A paravánokon a Polgáron működő civilszervezetek, egyesületek, kul-
turális és oktatási intézmények mindennapjait bemutató fotók láthatók, de 
a helytörténeti gyűjteményünk egy része is kiállításra került. Az illusztrá-
ciók mellé településtörténeti tárlatvezetést is kaphattak a vendégek Tóth 
József polgármestertől. - Talán nincs is olyan ember Tiszaújvárosban, 
aki ne járt volna valaha Polgáron. Sok mindent tudnak rólunk, ismernek 
minket, ezzel a tárlattal pedig még többet szeretnénk mutatni magunkból, 
hiszen virágzó sport- és kulturális élet van nálunk - mondta megnyitó be-
szédében Tóth József, majd rövid történelmi áttekintést adott a település 
múltjáról, de szólt a jelenről is és a két város közötti partneri kapcsolatról. 
- Nagyon mozgalmas a város kulturális élete - mondta Radics Zoltánné, 
a polgári Ady Endre Művelődési Központ igazgatója. - Két helyi alkotó, 
Megyesi István és Tóth Béla gyűjteményéből hoztuk az itt látható festmé-
nyeket. Ők teljesen amatőrök, hobbijuk a festészet, de amit itt láthatunk, 
mondhatni professzionális. Rengeteg megkeresése, fellépése van a helyi 
színjátszó csoportunknak, csak hogy egyet említsek a sok művészeti cso-
port közül, ezek a szí- nes textilcsodák pedig a polgári Foltvarrókör mun-
káit dicsérik. Az iskolák, óvodák, sportegyesületek és civilszervezetek is 
igen aktívak, az ő mindennapjaikat fotókon hoztuk el, de becsempésztük 
a tárlatba a helytörténeti gyűjteményünk egy szeletét is, hiszen a jelen így 
a múlttal együtt egy kerek egész. 

 A kiállítás Polgáron szeptember 24-től lesz látható az Ady Endre Műve-
lődési Központ és Könyvtárban. 

forrás: Tiszaújvárosi Krónika/berta

2015. július 23.
Polgár-Invest Ingatlanfejlesztő, 
Befektetésszervező és Szolgáltató Kft.
SAJTÓKÖZLEMÉNY  
ÚJ LOGISZTIKAI RAKTÁRCSARNOK 
ÉPÜL A POLGÁR IPARI PARKBAN

Elkezdődött a Polgár-Invest Kft. 293 556 239 forint vissza nem térí-
tendő támogatást elnyert projektje, amely az Új Széchenyi Terv Gazda-
ságfejlesztési Operatív Program keretén belül „Logisztikai központok 
és szolgáltatások fejlesztése” tárgyú pályázati kiírása keretében valósul 
meg. Több, mint nyolcszázmillió forintos beruházással új logisztikai 
csarnok épül Polgáron az ipari parkban - közölte Székely Ádám, a tu-
lajdonos Infogroup cégcsoport ügyvezető igazgatója az MTI-vel. A be-
ruházást közel 300 millió forinttal támogatja az Európai Unió. 

A projekt célja logisztikai raktárcsarnok építése a Polgár Ipari Park-
ban. A fejlesztés során létrejövő új épület 5.293 m2 fedett raktári kapa-
citást nyújt, amellyel korszerű, költséghatékony raktározásra alkalmas 
csarnokot bocsát a hazai, illetve nemzetközi logisztikai szolgáltató cé-
gek rendelkezésére, így a logisztikai szolgáltatások bővülését segíti elő. 
A projekt hozzájárul a régió logisztikai potenciáljának kiaknázásához, 
ezen keresztül a munkanélküliség csökkentéséhez az Észak-Alföldi 
Régióban. 
A projekt azonosítószáma: GOP-3.2.1-11-2015-0018

További információ kérhető:
Polgár-Invest Ingatlanfejlesztő, Befektetésszervező és Szolgáltató Kft.
Cím: 4090 Polgár, Hajdú út 40.
Levelezési cím:1519 Budapest, Pf. 235.
Telefon: +36 1 481 4530
E-mail: info@infogroup.hu
Honlap: http://polgariparipark.hu/hu/
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A nyári szünet idején, több változás, meg-
újulás történt a polgári Napsugár Óvodában. 
A Móra úti és a Bessenyei úti óvoda udvara 
is megszépült. Minden játék átfestésre került, 
hiszen fontosnak tartjuk a játékok megóvá-
sát, hogy minél tovább tudják a gyerekek 
használni azokat. A csúszda alá ütéscsillapí-
tó gyöngykavics került, a gyerekek testi ép-
ségének megóvása érdekében. A babaház új 
tetőt és burkolatot kapott, a libikókák elkor-
hadt lábait kicserélték időt állóbbra, a hintát 
megerősítették. Mindezt a Városgondnokság 
dolgozóinak és az óvoda karbantartóinak 
köszönhetjük. A fedett kerékpár tároló is el-
készült, régi vágya teljesült ezzel az óvoda a 
dolgozóinak. A két óvoda megújult, megszé-
pült udvarral, tiszta környezetben várja szep-
tember elsejétől a kis óvodásokat.

Icsu Ferencné 
intézményvezető

40 év az óvodában
beszélgetés Icsu Ferencné intézményvezetővel

Gyermekkorom óta ismerlek, feltűnő, szí-
nes egyénisége vagy városunknak. 

Bár nem itt születtem, de nagyszüleim és 
sok rokonom lakott már itt, mikor kilenc éve-
sen Polgárra költöztünk. 

Az általános iskola befejezése után hogyan 
kerültél arra az útra, ahol negyven évet ledol-
gozva elértél mindent, amit ezen a pályán el 
lehet?

A gimnáziumot itt végeztem el, majd az osz-
tályfőnököm sugallatára - aki már akkor job-
ban látta bennem potenciális óvónénit, mint 
én magamban - a hajdúböszörményi óvónő-
képzőbe jelentkeztem. 

A képző elvégzése után ebben az óvodában 
kezdted meg a munkát és elröppent  negyven 
év ….Negyven év egy munkahelyen,  nagyon 
ritka manapság!

Óvodabővítés miatt új óvonőket kerestek, 
így kerültem ide. Remélem, hogy a pályámat is 
egy óvodabővítés fogja zárni.  Igen, a negyven 
éven én magam is elcsodálkozok néha. Egy 
magyarázat van rá, mindig jól éreztem magam 
ebben az óvodában, mindig jó volt a közösség, 
a vezetőim. Kiteljesedhettem a szakmában, az 
itt elkezdett Freinet-pedagógiát terjesztettem, 
s így bejártam ország-világot. A mai napig 
továbbképzéseket, műhelymunkákat tartok 
szerte az országban, s a témában megírt kilenc 
könyvem is ismert az óvodapedagógusok kö-
rében.

Mikor lett a szerelmed a Freinet-
pedagógia?

Volt egy szigorú rendje a pályának, hogy mit 
és hogyan lehet alkalmazni a nevelés során. A 
kilencvenes években azonban változás követ-
kezett be az óvodapedagógiában, beengedték 
a korszerűbb szemléletű módszereket, lehetett 
váltani, újítani, a pedagógusok több szabadke-
zet kaptak. Mindig szerettem új dolgokat ki-
próbálni, kutatni, keresni, ami a habitusomból 

adódik, s a mai napig jellemző rám. Ez a kuta-
tás vezetett el a Freinet-pedagógiához is. Egy 
olyan módszert kerestem, ami kevésbé merev, 
ahol a gyerekek nevelése családias légkörben 
zajlik. A mogyoróhegyi jurta táborban - amire 
biztosan emlékszel te is-, találkoztam először 
a módszerrel, amivel akkor az országban még 
csak nagyon kevesen ismerkedtek. Hazatérve 
írtam egy pályázatot, mert szerettem volna 
bevezetni az óvodában. Elképzelésemmel ta-
lálkozott a soproni óvónőképző egyik tanára, 
akivel azóta is nagyon jó kapcsolatot ápolunk 
és szakmailag is segítjük egymást. A mogyo-
róhegyi tábor életem egyik meghatározó él-
ménye volt, ottani tapasztalataimat beépítet-
tem a munkámba is. Az egyéniségemnek ez 
a pedagógia felel meg leginkább, akkor is ha 
kétszer annyi munka van vele mintha csak a 
hagyományos programot csinálnám.

Azt hiszem azt a tábort senki nem felejti el, 
mi, gyerekek is nagyon jól éreztük magunkat 
s közben rengeteget tanultunk. Sokat jártál 
külföldön is a Freinet- módszerrel.

Mivel ez egy nemzetközi pedagógia, mű-
helyvezetéseket vállaltunk külföldi tovább-
képzéseken. Nagyon jó hírünk volt, sokan 
részt vettek foglalkozásainkon. Sajnos anyagi 
források híján a külföldi felkéréseknek ma 
már nem tudunk eleget tenni. 

Az óvodában most hány csoport működik 
Freinet-módszerrel?

Két csoport működik jelenleg, ugyanis ez 
nagyon pedagógus függő. Akkor tud benne va-
laki kiteljesedni, ha passzol a személyiségéhez. 
A szülők körében is nagyon népszerű a mód-
szer, sokan szeretnék ezekbe a csoportokba 
járatni a gyermekeiket. Azonban nem tartom 
jónak csupán egyféle pedagógia alkalmazását, 
fontos biztosítani a választás lehetőségét és az 
óvoda sokszínűségének megőrzését. Hagyo-
mányos csoportok indítása ezért elengedhe-
tetlen. Az egész óvodánk elismert intézmény, 
nagyszerű és lelkes pedagógusokkal, akikkel 
öröm együtt dolgozni. 

Három éve kikerültél a csoportszobából, 
hogy érzed magad intézményvezetőként? 

Most már jól, most már élvezem. Soha nem szere-
pelt a terveim között, hogy vezető legyek, és az elején 
nem is volt könnyű, hiszen teljesen más feladatokkal 
jár, mint az óvónői munka. A felelősség nehéz teher, 
döntéseket hozni nem volt mindig egyszerű. Nagyon 
sokat segített és segít a munkámban, hogy létrehoz-
tam a Vezetők munkaközösségét, mely a környék-
beli települések óvódavezetőiből áll. Folyamatosan 
segítjük, támogatjuk egymás munkáját és bizonyos 
időszakonként találkozunk is. A pályám végéhez 
közeledve elmondhatom, hogy mindent elértem, 
amit szerettem volna, sőt még többet is. A szakmai 
és anyagi elismerést megkaptam, mesterpedagógus 
vagyok és tanfelügyelőként is tevékenykedem.  Úgy 
érzem jó helyen vagyok, ahogy az óvoda is jó helyen 
van, nagyon örülök neki, hogy nem kerültünk a 
KLIKK fenntartása alá.   

Vannak-e valamilyen nehézségei most az 
óvodának?

A csoportlétszámok folyamatos növekedése 
helyhiányt okoz, amit majd az óvodabővítéssel 
tudunk orvosolni. A feladatalapú finanszírozás-
ból stabilan meg tudtuk tervezni az évet. A nyári 
szünetben átvizsgáltuk és felújítattuk a játékokat, 
a személyi állományunk szakmailag felkészült. 
Az intézményi önértékelés nehéz feladata vár 
most ránk, ami egy bonyolult szakmai ellenőrzés 
része. Most még minden új, hiszen harminc éve 
nem ellenőrizték a pedagógusokat. 

Milyen újdonságok várhatóak a nevelési 
programotokban?

A Zöld Óvoda programja szerint éljük a hét-
köznapokat, ami egy kézzelfogható, környezet-
tudatos nevelést jelent. Terveink közt szerepel az 
egyéni képességfejlesztő műhelyek létrehozása, 
ahol a gyermekek több területen kipróbálhatják 
magukat.

Mivel töltöd a szabadidődet?
Unokázok vagy kertészkedek. Az unokák az 

elsők, amikor csak tehetem velük vagyok. A na-
gyobbik épp most kezdi az óvodát, én pedig úgy 
aggódok érte, mintha nem is óvodapedagógus 
lennék.

Köszönöm az interjút, sok gyermekzsivajos 
szép évet kívánok! 

Balatoni Réka

Kezdődhet az óvoda
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A MÁDI TÁBOR
Augusztus 10-

14-ig iskolánk 10 
tanulója az „ Iskola 
a természetben” pá-
lyázat keretein belül 
Mádon táborozott, 
hogy elsajátítsa a 
kertészkedés alapja-
it. Érdekes elméleti 
és gyakorlati felada-
tokat is meg kellett 
oldaniuk a tanulók-
nak.

Kísérőik: Pető Eri-
ka és Molnárné Ko-
vács Judit tanárnők 
voltak

„Augusztus 10-én 9:30-kor indultunk 
busszal Mádra. A Valéria Vendégház elfog-
lalását követően megkaptuk az ajándékcso-
magokat, és játékos ismerkedéssel kezdtük 
el a hetet.

A hét egyik napján a közösségi kertben 
nyílt lehetőségünk zöldségek szedésére és 
rotációkapázásra. Később a könyvtárban az 
egészséges életmóddal kapcsolatos felada-
tokat oldottunk meg.  Voltunk Leskó István 
bácsi gyógy- és fűszernövénykertjében is, 
ahol előadást tartott és közben gyógyteákat 
kóstolhattunk. Esténként karaoke, ping-
pong, csocsó, gyöngyfűzés, Mád körülsétá-
lása, valamint egy kecskefarm meglátogatá-
sa is a programok között szerepelt.

Két borospincébe látogattunk: a Hold-
völgy Pincerendszerben arról tájékoztattak 
bennünket, hogy a szőlő leszedése után, ho-
gyan lesz must, majd palackos bor. A másik 
borászatban pedig megtekinthettük a bor 
palackozását. Ellátogattunk az Őzhegy-
tóhoz, ahol különféle növényeket gyűjtöt-

tünk, melyeket aztán könyv segítségével 
meghatároztunk. Ezekből a növényekből 
később tablót készítettünk.

A tábor minden csoportjáról kép készült, 
melyeket montázs szerűen egy nagy kép-
re rendeztek, s mivel mi az utolsók között 
jártunk ott, elég sok előttünk járót láthat-
tunk.

Összességében jól éreztük magunkat, bár 
csak kicsit sok volt a séta és nagyon meleg 
volt. A szállás nagyon tetszett, a vendéglátó 
hölgy szimpatikus és segítőkész volt. Egye-
di ételeket kaptunk, a falu vendégszerető, 
mi pedig egy jó kis összeszokott csapattá 
váltunk.”

Írta: Kiss Zsanett és Rónaháti Anett 
volt 7.a osztályosok

Az élményekkel teli nyári szünet után 
újult erővel ülünk be szeptember 1-jén az 
iskolapadokba. Bízunk benne, hogy diákja-
ink a 2015/2016-os tanévben is sok új  isme-
rettel gazdagodnak az iskola falain belül is.

Petrikné Sereg Ildikó

Felhívás!
A Polgári Vásárhelyi Pál Általános 

Iskola pályázatot nyert
„Iskola a természetben” címmel.
A pályázat célja, hogy a gyerekek 

barátságban legyenek a természettel, 
megtanulják, hogy közben védjék a 
természetet.

Szeretnénk, ha az iskolakert a neve-
lés és oktatás színterévé válna és a régi 
gyakorlókertek mintájára működne.

Kert egy különleges osztályterem = 
„A tudás kertje”

A kertet a gyerekek tervezik, építik 
majd gondozzák! A megvalósításhoz 
kérjük a szülők, nagyszülők segítsé-
gét, hogy felajánlásaikkal támogassák 
a kert létrjöttét. Nézzenek körül ott-
hon, vannak e olyan tárgyak, eszkö-
zök, amire Önöknek már nincs szük-
ségük!

Szívesen fogadnánk a következőket:
Kerti eszközök: ásó, kapa, gereblye, 

locsolókanna, vödör, kosár.
Növények ültetésére alkalmas: cse-

rép, láda, kaspó, hordó, virágállvány, 
gumiabroncs.

Kimaradt építőanyag: bontott tégla, 
térkő, betonblokk, raklap. 

Dísznövények hajtásait, virágmago-
kat, fűszer- és gyógynövények magja-
it, palántáit, zöldségmagokat.

Felajánlásaikkal kérjük keressék 
Pető Erika és Molnárné Kovács Judit 
pedagógusokat.
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A gépszerető érdes kezek és a buszaink...
Egy nagyszerű családi program, olyan oázis 

ez a mai kor állította „idegbajban”, ami már-
már utópisztikus. Ahol mindenki meghallgat 
mindenkit, kétség, hátsó gondolat nélkül elfo-
gadják egymás szavait az emberek. 

Ahol a szélső jobbos a szélső balossal egymás 
mellett ülve „tájtúráznak” egy régi kor elfeledett 
gépezetén. Békességben, egyetértésben, a gépet 
illetően persze, de most azért mentek oda.

A megfáradt, 50-es, gyűrött arcú melós talán 
hónapok óta először karolja át a felesége derekát 
a laprugósban, nem is akartak eljönni, de va-
lamiért csak kinéztek. Már sztoriznak, nevet-
gélnek, oldódnak, kicsit háttérbe szorulnak a 
mindennapi problémáik. Megérte? Kétség nem 
fér hozzá.

A fiatal anyuka a hűvösből üldögélve nézi, 
ahogy a két kis ördögfiókája az addig soha nem 
látott buszos ölében, eddig soha nem tapasztalt 
nyugalommal hosszú percek óta tanulmányoz-
za a műszereket, a kormány méretét, s hogy 
mindennek illata, szaga van.

Az öreg, aki az Ikarus gyárból minden évben 
itt találkozik a barátjával, s aki milliónál több 
km-t tett a saját keze által összehegesztett gép-
be. Ők a kifáradt példányokat vizsgálják. 

„Nézd meg! Vagy 40 éve hegesztettem! Ak-
kor még a kő is puha volt. Nem is emlékszem 8 
vagy 13 évre lettek tervezve. Itt van velünk mint 
valami hűséges korcs.” Közben a botján leeresz-
kedik és próbál alánézni. A sofőr a kormány 
mögé ül (mert itt azt is lehet) és az elöregedett 
felületeket simogatja... 

Közben az emberek jönnek-mennek, háti-
táskás vándorok akkumulátorokkal, fényké-
pezőkkel felszerelkezve teszik el a képeket az 
utókornak... 

Családok kézen fogva buszra fel, buszról le, a 
vadregényes menekülést bemutató Tr5-ös busz 
is kinyitva, csoszognak a látogatók a padlódesz-
kákon, olyan akár egy szobabelső. Az apák, a 
férjek, vagy a busz vezetője idegenvezetést tar-
tanak, s még a lányok is érdeklődve nézegetik a 
kárpitokat, ülésformákat és az ülésrendet.

A tájtúra... Integető kezek, mosolygó arcok, 
a kislegények némelyike extázisban, pörögnek 
a Cordatic-ok, Taurusok, cipelik a hátukon az 
egész retyerutyát, hogy egy évben egyszer test-
közelből tapasztalhassuk meg azt, ami régen 
napi rutin volt. 

Érdes kezek éves munkája az aknákban, 
hideg vagy forró csarnokokban mire egy 10 
tonnás romhalmaz újra jármű lesz. Az ő tű-
zijátékuk egy ilyen találkozó nekünk. Oda-
megyünk, megnézzük, beülünk, kipróbáljuk, 
fényképezkedünk vele. Azt nem tudjuk, hogy 
egy dízel guru áll mellettünk, egy rozsdanyűvő, 
egy váltódoktor, vagy egy egyszerű látogató. 

Érdes kezű zsenik! Ti vagytok a rozsda alki-
mistái! Beviszitek a sok tonnányi rozsdát a mű-
helyetekbe, majd addig gyúrjátok míg ékszer-
doboz válik belőle! Köszönjük nektek ezt a szép 
napot, amit a kezetek munkáinak gyümölcsei 
között tölthetünk!

Ne hagyjátok abba!

Pethő Balázs
„Magyar Gépgyártás Barátok”

Magyar projekt lett az európai Közös Agrárpolitika (KAP) 
Kommunikációs díj második helyezettje

Hajdúnánás első márkája, a Nánási Portéka 
az európai Közös Agrárpolitika Díját nyerte el 
Brüsszelben. A díjat az Európai Bizottság me-
zőgazdaságért és vidékfejlesztésért felelős biz-
tosától, Phil Hogan-től vehették át.

Az eredmény Hajdúnánás szempontjából 
azért is fontos, hiszen úgy jelent meg a település 
az európai színtéren, mint egy igazán innovatív 
megoldásokra nyitott város.

A bíráló bizottság döntését azzal indokolta, 
hogy a magyar projekt olyan közös európai 
uniós alapelveknek felel meg, amelyek jövőbe 
mutatóak: fenntartható fejlődést segítik elő, 
környezettudatos fogyasztásra ösztönöznek, 
családi gazdaságokat erősítenek, a helyi gazda-
ság élénkítés hathatós eszközét fejlesztették ki, 
valamint a projekt minimális költségvetésből 
került megvalósításra 10 hét alatt - és ehhez ké-
pest jelentős, számokkal igazolható gazdasági 
és társadalmi hatást ért el.

A projekt jelentősen hat a gazdaság fehérí-
tésére: ösztönzi a fekete gazdaságból az őster-
melői jogviszony felé való elmozdulást, vagyis 
akik eddig munkanélküliek voltak most őster-
melőkké vagy kistermelőkké válnak.

A zsűri kiemelte azt a szempontot is, hogy a 
projektmegvalósítás másolható, olyan eszköz-
tárral dolgozott, amely más településen is hasz-
nálható, figyelembe véve mindemellett a helyi 
adottságokat.

A Védjegytulajdonos önkormányzat célja a 
nánási termékek ismertségének növelése, vala-

mint a helyi termelők termékeinek megkülön-
böztetése a piaci áruválasztékban a saját helyi 
márka építésével. Ezen keresztül lehetőség van 
hozzájárulni a hajdúnánási gazdaság fellendí-
téséhez, a helyi termelők ösztönzéséhez és új 
munkahelyek teremtéséhez. Ez azért is kiemelt 
fontosságú, mert a magyar kereskedelmet évek 
óta a multinacionális cégekhez tartozó és nagy 
hálózatokba tömörülő kereskedelmi egységek 
dominálják: a magyar lakosság ilyen önkiszol-

gáló boltokban, hiper- és szupermarketekben, 
diszkontáruházakban költi el a legtöbb pénzt 
élelmiszerre.

Ezzel szemben a helyi termékek fogyasztása 
nagyon fontos környezeti, gazdasági, társadal-
mi kérdés. Csak néhány példa: általuk kiküsz-
öbölhető a szállítással járó környezetterhelés, 
szállításukhoz nincs szükség tartósításra, sem 
hűtőkamionra, sem mesterséges érlelésre; mun-
kahelyeket teremt, és ezzel együtt esélyt, hogy 
ne néptelenedjenek el a vidéki falvak, városok; 
a pénz pedig a városon belül maradjon. További 
előny végül, hogy a helyi termék azáltal, hogy 
nem kellett éretlenül leszedni a zöldséget-gyü-
mölcsöt, beltartalmi értékét tekintve jobb, azaz 
egészségesebb.

Sok település épít piacot, sok település hoz lét-
re védjegyet, mégsem járja be azt az utat, mint a 
Nánási Portéka. Miért? Mi a különbség?

A különbség az, hogy szakemberekre bízták a 
márka bevezetését, akik nem reklámeszközökre 
költöttek százezreket vagy milliókat, hiszen egy 
helyi márka nem a kiadványoktól működik és 
nem bögréktől, molinóktól. A különbség, hogy 
nem a külcsín számított, hanem valódi, szakmai 
koncepció mentén haladt a márka bevezetése. A 
keresleti és kínálati oldalra azonos figyelem irá-
nyult, így a gazdák megértették, majd elhitték, 
hogy egy felülről, a városvezetéstől indított fo-
lyamat is szolgálhatja az ő érdeküket, a helyiek 
pedig megismerték, majd megszerették a helyi 
márkát, a Nánási Portékát.
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Anyakönyvi Hírek
Akiknek gratulálunk:

• Ferencz Mariann - Gulyás Norbert

• Bari Renáta - Lakatos Gyula

• Balogh Annabella - Kállai Zsolt László

• Kazai Piroska - Thuróczy János

• Pető Adrienn - Sándor Ferenc

• Juhász Kitti - Halas Gábor

• Balog Klaudia - Rácz Krisztián

• Czeglédi Anett Renáta - Kiss János

Akiket köszöntünk:
• Vadász Amira

• Sipos Hédi

• Rácz Éva Zoé

• Lakatos Annabell

• Tóth Benedek Mihály

• Aranyos Ábel

• Szilvási Roland

• Nagy Bence

Akiktől búcsúzunk:
  • Sirokai Lászlóné szül:

Lőrincz Katalin, 83 

  • Lukács Bertalanné szül: 

Mecsei Katalin, 58

Sok szeretettel gratulál a 
család valamennyi tag ja, az 
50. házassági évfordulóhoz!

“Sorsunk egybeforr,
együtt megyünk tovább,

az élet viharában Te vigyázol reám.
Köszönöm, hogy szeretsz,

s hogy hiszel nekem,
hogy megosztod az életed velem.”

(Vörösmarty Mihály)

Augusztusban ünnepelte a 
90. születésnapját Izsvák Lászlóné. 

Családja mellett a Tóth József 
polgármester is felköszöntötte a 

jókedélyű Marika nénit, aki életére 
elégedetten tekint vissza.

Polgári és tiszaújvárosi állatbarátok 
összefogásával elindult és bejegyzés alatt 
áll az Arany Tappancs Állatmentő Ala-
pítvány. Az alapítvány elsősorban kóbor 
kutyákon szeretne segíteni, azok menté-
sével, rehabilitálásával és örökbeadásával 
foglalkozik.

Kiemelkedő fontosságú, hogy az ed-
dig kialakult állat és főleg kutyatartói 
kultúrát javítsuk és fejlesszük Polgár és 
Tiszaújváros vonzáskörzetében. Fontos-

Születésnap 

Állatmentő alapítvány alakult
nak tartjuk, hogy ráébresszük az embe-
reket a felelős állattartásra. Igyekszünk 
minél több iskolával szoros kapcsolatot 
kialakítani, órát látogatni, bemutatót 
tartani. Szeretnénk azt, hogy a jövő ge-
nerációja tisztában legyen azzal, milyen 
kötelezettségekkel jár egy házi kedvenc. 
Szeretnénk az ivartalanítás céljára és fon-
tosságára felhívni a lakosság figyelmét. 

Polgáron a Sportpályán az Önkor-
mányzat együttműködésével már ku-
tyaiskola működik az Arany Tappancs 
Állatmentő Alapítvány szervezésében, 
ahová mindenkit várunk sok szeretettel!

Érdeklődők és segíteni vágyók meg-
találnak minket a www.facebook.com/
AranyTappancsÁllatmentő Alapítvány 
oldalon vagy a +36 20 222 3081 -es tele-
fonszámon.

Gégény Mariann elnök

Takács Károly és felesége 
Kövér Piroska Bernadett

Őszi programok
25 éves az Önkormányzatiság rendezvénysorozat programjai

 
Szeptember 24. 13 óra „Polgár város bemutatkozik” című kiállítás megnyitója
                         A kiállítást megnyitja: Dr. Polonkai Mária  Polgár Város   
  Díszpolgára
                         „Selfie-z Polgáron” című vetélkedő díjazása
                        Helyszín: Ady Endre Művelődési Központ
Szeptember 25. 19 óra Dolly Roll élő koncert
  21 óra Retró disco
  Helyszín: Főtér (Eső esetén: Ady Endre Művelődési Központ)
Október  2. Köztisztviselők, közalkalmazottak ünnepe
  Helyszín: Ady Endre Művelődési Központ
Október  3. Idősek Napja rendezvény
  Helyszín: Ady Endre Művelődési Központ
(A nyugdíjas klubok tagjai a klubok vezetőitől vehetik át a részvételi jegyeket.) 

Október  6-11. Országos Könyvtári Napok a Városi Könyvtárban
Október 11. Könyves vasárnap: Családi játszóház, és kedvezményes 
  beiratkozási lehetőség!
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Sárkányok és vámpírok 
 Idén ötödik alkalommal került  megrendezésre az évek 

óta nagy népszerűségnek örvendő Polgári Sárkányhajó 
Fesztivál. Most sem hagyták ki rendezvényt az évek óta 
visszajáró versenyzők, így közel húsz csapat mérte össze 
erejét a vízen. Az idei győztes  - vízen és szárazon egy-
aránt - a Sinergy Kft lett, aki „SÜSÜst” főzőverseny arany 
kupáját is magáénak tudhatja. Második helyezett a TKK 
SE csapata, a bronzérmet pedig a polgári kajakos fiúk, a   a 
“20 cm és unduffed” csapata kapta. 

Természetesen nem maradt el a gegekkel teli, játékos, 
vidám véradónap, a Vámpírok éjszakája sem. A véradást 
a Városgondnokságon tartották, a „vámpirosító” progra-
mokat pedig a strandon kerültek megrendezésre, ahová a 
véradók ingyenes belépőjegyet kapnak. A véradók reggel 
8 és 16 óra 30 perc között adták vérüket szép számmal. A 
legkisebbek pedig bátorságpróbán vettek részt, véraláfu-
tásban, vérszívásban jeleskedtek és be kellett venniük véres 
bombákkal a vámpírvárat. 

A Polgári Strandfürdő kiemelt látogatottsággal üzemelt 
ezen sportos-bolondos nyári napon.

Balatoni Réka 

Foci 
Augusztus 15-én idegen mérkőzéssel kezdődött a megyei II. 

osztályú labdarúgó szezon. A polgári fiúk Tiszacsege csapatával 
mérték össze erejüket az első mérkőzésen, amely összecsapás 
Polgár számára zárult eredményesen, 2-0 - ra. Annak ellenére, 
hogy idegenben játszottak, mégis sok hazai szurkoló elkísérte 
sportolóinkat, mivel ezt a mérkőzést „rangadóként” emlegették 
a szurkolói  köznyelvben. A gólszerzők Molnár Dávid és Csernik 
János voltak. 

A második mérkőzés hazai rendezésű volt, Nyíracsád csapa-
tát fogadtuk. Tekintve, hogy az első meccset hozta Polgár, így 
reményekkel telve álltak pályára focistáink, azonban a siker ez-
úttal elmaradt. A szerencse nem állt mellénk ezen a mérkőzé-
sen, bármit próbáltak a fiúk, nem sikerült behúzni a három pon-
tot, így megszületett az első győzelem után, az első vereség is. A 
csapat nem keseredett el, a vereség inkább ösztönzőleg hat, hogy 
tovább kell hajtani a kitűzött dobogós hely elérése érdekében. 

Az ifi csapatunk jelenleg győzelem nélkül szerepel a bajnok-
ságban, azonban bízunk sportolóinkban és reméljük, hogy a 
nyerő széria hamarosan általánosan jelen lesz a szezonban Pol-
gár neve mellett.

Az U14-es korosztály őszi szezonja szeptember 5-én kezdő-
dik, idegenben a DASE debreceni csapata ellen.  Továbbra is 
várjuk szurkolóinkat a mérkőzéseinkre, melyek időpontjait, 
illetve az eredményeket folyamatosan közzé tesszük Facebook 
oldalunkon, továbbá minden adat és információ megtalálható 
az MLSZ honlapján.

Nagy Anita 
technikai igazgató

2015/2016 évi Hajdú-Bihar megyei férfi kézilabda 
bajnokság őszi fordulóinak időpontjai

1. forduló 2015-09-06 vasárnap 10:00 HajdúnánásRobzol 2000 KSE II Polgár VKSK
2. forduló 2015-09-13 vasárnap 16:00 Polgár VKSK Püspökladányi KE
3. forduló 2015-09-20 vasárnap 16:00 Polgár VKSK Nádudvari ASK
4. forduló 2015-09-27 vasárnap 15:00 Polgár VKSK ÉRSPORT SC Szalacs
5. forduló 2015-10-03 szombat 16:00 Földes KSE Polgár VKSK
6. forduló 2015-10-11 vasárnap 15:00 Polgár VKSK HajdúnánásRobzol 2000 KSE II
7. forduló 2015-10-17 szombat 18:00 Püspökladányi KE Polgár VKSK
8. forduló 2015-10-23 péntek 11:00 Polgár VKSK Földes KSE
9. forduló 2015-10-24 szombat 15:30 Nádudvari ASK Polgár VKSK
10. forduló 2015-10-31 szombat 18:00 ÉRSPORT SC Szalacs Polgár VKSK
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Köszöntöm Polgár város lakóit!

Engedjék meg, hogy a teljesség igénye 
nélkül tájékoztassam Önöket a hatósá-
gunknál az elmúlt hónapban indult eljá-
rásokról.

A Polgári Rendőrőrs 2015. augusztus 
hónapban az alábbi szabálysértési ügy el-
követőjét vette őrizetbe:

Lopás szabálysértés elkövetése miatt 
indult eljárás egy polgári férfi ellen, aki 
2015. augusztus 07-én a déli órákban a 
sértett munkahelyéről eltulajdonította 
annak kerékpárját kb. 5.000 Ft értékben. 
A bevezetett rendőri intézkedés során az 
elkövető kilétét az intézkedő rendőrök 
megállapították és előállították. A kerék-
pár lefoglalásra került, az eljárást hatósá-
gunk szabálysértési őrizet foganatosítása 
mellett folytatta le.

A Polgári Rendőrőrsön az elmúlt idő-
szakban az alábbi büntetőügyekben indult 
eljárás.

Garázdaság vétségének megalapozott 
gyanúja miatt indult büntetőeljárás egy 
újtikosi és egy polgári férfi ellen, akik 
2015. július 14-én 21 órakor Újtikoson az 
egyik söröző előtt, az ott szórakozó egyik 
vendég kerékpárját felborították, majd 
amikor ezt a vendég szóvá tette őt tettleg 
bántalmazták. A sértett a bántalmazás 
következtében eszméletét vesztette.

Ugyancsak garázdaság vétségének 
megalapozott gyanúja miatt indult bün-
tetőeljárás egy polgári nő és annak fia 
ellen, akik 2015. július 13-án átmentek a 
szomszédjukhoz, akikkel előzetes szóvál-
tást követően dulakodni kezdtek. A cse-
lekmény során sérülés nem keletkezett, 
azonban az egyik család kerítése meg-
rongálódott.

Csoportosan elkövetett garázdaság 
vétségének megalapozott gyanúja miatt 
indult büntetőeljárás két polgári család 
tagjai ellen, akik 2015. augusztus 12-én 
egy süteményvásárlás kapcsán a Veres P. 
úton összeszólalkoztak, majd a két család 
tagjai ezt követően összeverekedtek. A 
verekedés során mindkét család részéről 

Kék hírek
nyolc napon belül gyógyuló könnyű sé-
rüléseket szenvedtek a felek.

Súlyos testi sértés bűntettének megala-
pozott gyanúja miatt indult büntetőeljá-
rás egy polgári férfi ellen, aki 2015. au-
gusztus 21-én az esti órákban megjelent 
az egyik polgári szórakozóhelyen, ahol 
szóváltásba keveredett a kiszolgálóval. A 
szóváltás során egy sörösüveget a pulton 
összetört és annak csonkjával több alka-
lommal a kiszolgáló felé szúrt, aki ennek 
következtében könnyű sérüléseket szen-
vedett.

Ezúton szeretném felhívni a lakosság 
figyelmét a szeptemberi tanévkezdés-
re, és az őszi hónapokra való átállásra. 
Fokozottan kell, hogy figyeljünk saját 
magunkra és környezetünkre, a gyer-
mekek biztonságára! Megnő a város for-
galma, főleg a reggeli iskola kezdéskor, 
és délután a tanítás végén. A közlekedés 
mind a gyalogosok, kerékpárosok, mind 
a gépjárművezetők számára nehezebbé 
válik. A biztonságos közlekedés érdeké-
ben a gyalogosok csak a kijelölt gyalog-
átkelőhelyet vegyék igénybe az úttesten 
való átkeléshez, míg a gépjárművezetők a 
részükre előírt elsőbbségadási kötelezett-
ségüknek tegyenek eleget! A gyalogosok, 
ahol járda van kiépítve, azon kötelesek 
közlekedni, ahol nincs ott az úttest szé-
lén egy sorban. A kerékpárosok azon 
fennülve közlekedve a járdát nem vehe-
tik igénybe, továbbá rájuk is vonatkozik 
a behajtani tilos tábla rendelkezése, tehát 
sem a buszmegállóban, sem a belváros-
ban található egyéb egyirányú útszaka-
szon nem közlekedhetnek forgalommal 
szemben, ugyanis az ezt engedélyező ki-
egészítő tábla nem került kihelyezésre!

A Polgári Rendőrőrs felhívja a lakos-
ság figyelmét, hogy amennyiben jogsér-
tést észlelnek, vagy jut a tudomásukra, 
értesítsék a rendőrséget a 107-es, vagy 
112-es központi segélyhívó számok 
egyikén, illetve tegyenek bejelentést az 
ingyenesen hívható 06-80/555-111-es 
„Telefontanú” zöld számán (hétfőtől-
csütörtökig: 8 órától 16 óráig, pénteken: 
8 órától 13 óráig).

Monoki Viktor r. alezredes
őrsparancsnok

PÉTEGISZ NONPROFIT ZRT
SAJTÓKÖZLEMÉNY

EGÉSZSÉGFEJLESZTÉSI 
PROGRAMTERV

Az Új Széchenyi Terv, Társadalmi Megújulás 
Operatív Program keretében meghirdetett pályá-
zaton (TAMOP-6.1.2-11/3-2012-0013) a PÉTEGISZ 
NONPROFIT ZRT. és konzorciumi partnerei Polgár 
Város Önkormányzata, Görbeháza Község Önkor-
mányzata 124.253.617.- Ft vissza nem térítendő tá-
mogatást nyert az „Egészségre nevelő és szemléletfor-
máló életmódprogramok a kistérségekben” „Érted?! 
Velünk! című projekt megvalósítására. A program 
átfogó, hosszú távú célja a térségi lakosság egészségi 
állapotának javítása, a szív-érrendszeri, daganatos 
megbetegedések csökkentése. 

Az egészségi  állapotunk miatt  jórészt magunkat 
okolhatjuk.  A  fő okok, amelyek miatt betegebbek 
vagyunk a szomszéd államokhoz képest: rossz táplál-
kozási szokások, a  magas vérnyomás, a dohányzás,  a 
túlsúly-elhízás, a magas koleszterin, az alkohol.  Ezek 
a problémák közhelyszerűek, és mindet el tudnánk 
kerülni. Ahhoz azonban, hogy jobban figyeljünk ma-
gunkra, a családunk, a barátaink, a munkatársaink és 
az egészségügyi rendszer támogatása is szükséges - a 
közösségnek pozitívan kell tekintenie az egészséges 
életmódra. A kulturális kötöttségeknek, a rossz szo-
kásoknak is szerepük van abban, hogy nem figyelünk 
magunkra. Ezen a helyzeten igyekszik változtatni  és 
a figyelmet felhívni az „Érted?! Velünk!  program.

A projekt időtartama alatt különböző egészségfej-
lesztő tevékenységeket valósítunk meg, melyek Polgár 
és Térsége Egészségtervben kerültek részletes leírásra. 
A problémák feltárása és meghatározása után szám-
talan, helyben is kivitelezhető megoldási javaslatot, 
ötletet dolgoztunk ki. A csoportos, közösségi  egész-
ségfejlesztés mellett, az egyéni képességek fejlesztésére 
is hangsúlyt kívántunk fektetni. Az  elsődleges célunk 
a térség lakossága egészségi állapotának  javítása, a 
szív-érrendszeri és a daganatos megbetegedések szá-
mának csökkentése. Ezen fő célok mellett több, spe-
cifikus cél is megfogalmazásra került, mint  a mozgás 
szerepének erősítése, az egészségtudatosabb táplálko-
zás, a mentális egészség javítása,  a dohányzás és al-
koholfogyasztás visszaszorítása.  A projekt központi 
eleme az egészségi-állapot felmérések, melyek első-
sorban falunapok és egészségnapok során  valósulnak 
meg.  Ezen rendezvényeken személyre szóló  étrendi 
és testmozgás tanácsadás nyújtása mellett, közösségi 
testmozgás élményben és egészségről szóló előadások 
meghallgatásában vehet részt a térség lakossága.

Az életmódváltó klubok közel másfél éve általában 
kéthetente kerülnek megszervezésre a járóbeteg szak-
rendelő emeleti váró terében. A „Cukor nélkül édesen”  
klub elsősorban cukorbetegeknek és hozzátartozóik-
nak szól,  eddig több, mint 400 fő vett részt. A „Ritmus” 
klubba  a szív és érrendszeri betegek és hozzátartozóik 
járnak, számuk 600 fő fölött van. A legnépszerűbb klub 
a polgári „Életmód-Sport”, ahol eddig 1288 fő jelent 
meg.  A „Krízis” klubba várjuk a szenvedélybetegséggel 
küzdőket és családtagjaikat, eddig  396 fő résztvevőnk 
volt. A polgári és görbeházi idős-klub népszerűsége, és 
a személyre szóló testmozgás és mozgásszervi tanács-
adást igénybevevők száma is nő.

Egy friss statisztikai adat szerint Magyarországon 
a lakosság 65 százaléka küzd valamilyen szinten súly-
problémával. Ennek ismeretében elgondolkoztató 
adat, hogy dietetikus által tartott önálló táplálkozási 
tanácsadások száma mindösszesen 17.  A 39 megtar-
tott egészségnapon több, mint 7 ezer kliensnek lehe-
tősége volt az egészséges táplálkozásról, és a testsúly 
csökkentésről  is tanácsokat kérni és kapni.

 A projekt augusztus végén lezárul, de az  Egészség-
fejlesztési Iroda továbbra is a térség lakossága egész-
ségfejlesztésének központja marad – tájékoztatott 
Vavrinecz Katalin szakmai vezető.



Fizetett hirdetés


